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Interpelacja w sprawie fatalnego stanu oświetlenia drogowego na 
Kalinowszczyźnie. 

W/j1WA)h l~h , ~k. ~łk~PGE~ ~btc0S1A k 1l ·dal. 
ostatmc atac zarowno nuasto, Ja 1 spo a PGE bystry UCJa . . wy onaq 1 eJ 

wykonują znaczące prace poprawiające stan miejskiego oświetlenia ulic. Niestety w tym 

wszystkim, szczególnie jeśli mówimy o infrastrukturę będącą własnością PGE do tej pory pomijana 

praktycznie była dzielnica Kalinowszczyzna. Odbiło się to na stanie obecnym tych instala,cji, które 

wymagają pilnych interwencji modernizacyjno-naprawczych. Poniżej wskazuję konkretne 

zgłoszenia prosząc o odniesie się do nich. 

1. z uwagi na zły stan techniczny (pęknięcia, odpryski i ubytki betonu, odsłonięte 

skorodowane pręty zbrojeniowe lub znaczne odchylenie od pionu) wymiany wymagają poniższe 

betonowe słupy latami: 

- przy ul. Kleeberga: nr 1, 2, 3, 4, 6, 7, 8, 9, 10, 12, 15, 17, 20, 66/1 (przy skrzyżowaniu z al. 

Andersa), 114, 116, 121, 125, 126, 127, 128, 178 i 180 (łącznie 23 szt.), 

- przy ul. Orlika-Ruckemana: nr 22, 24, 27, 28, 31, 32 i 33 (łącznie 7 szt.), 

- przy ciągu pieszo-jezdnym łączącym ul. Orlika-Ruckemana z ul. Wołyńską (wzdłuż 

osiedlowego boiska): nr 54, 55, 92 i 93 (łącznie 4 szt.), 

- przy ul. Tumidajskiego: nr 2, 4, 7, 8, 10, 14, 16 i 144 (łącznie 8 szt.), 

- przy parkingu między blokami Tumidajskiego 12-14-16: nr 137, 139 i 140 (łącznie 3 szt.), 

- pirzy ul. Niepodległości: nr 18, 31, 95, 96 i 106 (łącznie 5 szt.), 

- przy ul. Trześniowskiej (odcinek od ul. Niepodległości do wys. ul. Pankiewicza): nr 200, 

201, 202, 204, 205, 206, 208 (łącznie 7 szt.), 

- przy ul. Wołyńskiej: nr 95, 96, 97 i 98 (łącznie 4 szt.), 

- przy ul. Koryznowej: nr 8, 11, 14, 18, 20, 21, 23, 24, 25, 28, 30 i 34 (łącznie 12 szt.), 



- przy ul. Kuronia: nr 125, 126, 127 ,  128 i 129 (łącznie 5 szt.).

Powyższe daje łącznie liczbę 78 sztuk latarni kwalifikujących się do wymiany. Proszę o 

informację zwromą ze strony PGE Dystrybucja S. A. oddział Lublin (właściciel tego oświetlenia), 

które z ww. słupów zostaną wymienione w roku obecnym, a które zostaną ewentualnie 

zakwalifikowane do wymiany w roku przyszłym. 

2. na odcinku ul. Tumidajskiej od wysokości ul. Pankiewicza (skrzyżowanie z

ul. Koryznowej) do wylotu w al. Andersa aktualnie z uwagi na zły stan techniczny do wymiany 

kwalifikują się wszystkie latarnie - nr 161, 162, 163, 164, 165; 166, 167, 168, 169, 170 i 171 

(łącznie 11 szt.). Na tym odcinku ulicy aktualnie oświetlenie funkcjonuje w oparciu o wysokie 

słupy betonowe typu parkowego + oprawy parkowe eypu „kula". Taki sposób nie daje jednak 

prawidłowego oświetlenia szerokiego pasa drogowego Oezdnia + ciąg pieszy + miejsca parkingowe 

po obu stronach drogi). W związku z koniecznością wymiany wszystkich 11 sztuk latami przy tym 

odcinku proszę o podjęcie rozmów z PGE Dystrybucja S. A. oddział Lublin (właściciel tej 

instalacji) o zastosowanie podczas wymiany typowych słupów betonowych do oświetlenia 

ulicznego o wysokości 9 metrów (typ EOP-9) wraz z montażem na nich wysięgników i opraw 

oświetlenia ulicznego (a nie jak obecnie parkowego) - w znaczący sposób poprawi to oświetlenie 

tego odcinka drogi i tym samym bezpieczeństwo w ruchu po zmroku (zarówno pojazdów, jak i 

pieszych), ale również wprowadzi unifikację z oświetleniem pozostałej części ciągu ulic 

okrążających osiedle (ulice: Tumidajskiego - Niepodległości - Trześniowska). Warto podkreślić, że 

takie rozwiązanie nie oznacza konieczności zakupu nowych opraw oświetleniowych po stronie 

PGE, gdyż z powodzeniem mogą być tu zamontowane oprawy używane, choćby te zdjęte w 

ostatnim czasie jako zbędne po zmianie zabudowy w różnych częściach miasta. 

Proszę o informację czy PGE zaakceptowała taki wniosek modernizacji oświetlenia tego 

odcinka ul. Niepodległości oraz czy prace w tym zakresie zostaną wykonaąe w roku bieżącym. 

Stan obecny slupów wskazanych w pkt. 1 i 2 obrazuje poniższa fotografia: 
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3. część słupów oświetleniowych w dzielnic_:y stwarza zagrożenie dla osób postronnych z

uwagi na niezabezpieczone wnęki rewizyjne z miejscem przyłącza linii kablowych pod napięciem -

osłony są tu zerwane lub z dziurami w wyniku korozji i wymagają wymiany na nowe, dotyczy to 

poniższych latami: 

- przy ul. Kleeberga: nr 11,

- przy ul. Kiwerskiego: nr 100,



- przy ul. Tumidajskiego: nr 15,

-przy parkingu między blokami Tumidajskiego 12-14-16: nr 136 i 140,

-przy ul. Niepodległości: nr 24, 25 i 107,

-przy ul. Trześniowskiej: nr 199 i 205,

-przy ul. Koryznowej: nr 9 i 29.

Powyższe dotyczy łącznie aż 12 szt. latarni, proszę o informację w jakim terminie zostaną 

na nich założone nowe osłony wnęk rewizyjnych. Nadmieniam, .że te prace z uwagi na zagrożenie 

powinny zostać zrealizowane możliwe szybko. 

4. z uwagi na zmiany w otoczeniu w okresie ostatnich kilkudziesięciu lat na terenie

dzielnicy mamy także do czynienia z kilkoma zbędnymi już oprawami oświetleniowymi, które 

jedynie niepotrzebnie generują koszty energii elektrycznej i bieżącej konserwacji. W związku z tym 

proszę o demontaż opraw na wskazanych poniżej słupach wraz z obcięciem zbędnych po nich 

ramion wysięgników (są to miejsca, gdzie nie będą już one przydatne w przyszłości): 

-przy ul. Kiwerskiego: nr 99 (na górze schodów terenowych do ul. Wołyńskiej)- demontaż

oprawy skierowanej w drzewo (teoretycznie w dół schodów, kilka lat temu w środkowej części 

schodów dobudowano dwie dodatkowe latarnie) wraz ze skierowaniem pozostawionej oprawy 

prostopadle na ciąg pieszy i jezdnię ul. Kiwerskiego (przy okazji poprawi się też oświetlenie drogi), 

- przy ciągu pieszo-jezdnym łączącym ul. Orlika-Ruckemana z ul. Wołyńską (wzdłuż

osiedlowego boiska): nr 55 - demontaż oprawy skierowanej w drzewa i na teren zielony, 

-przy ul. Tumidajskiego: nr 15 - demontaż oprawy skierowanej w drzewa i na teren zielony,

- przy ul. Niepodległości: nr 36 - demontaż oprawy skierowanej na teren zielony Uest zbyt

oddalona od sąsiednich ciągów pieszych, aby zapewnić im oświetlenie). 

Proszę o informację zwrotną ze wskazaniem terminu demontażu ww. 4 punktów 

oświetleniowych w dzielnicy. 

5. z uwagi na optymalne wykorzystanie istniejącego oświetlenia do poprawy

bezpieczeństwa prosz·ę o zmianę nakierowania wysięgników w poniższych latarniach: 

- przy ul. Kleeberga: nr 19 - skierowanie oprawy na jezdru.ę główną ul. Kleeberga zamiast

jak obecnie na dojazd do garaży, 

- przy ul. Tumidajskiego: nr 135 - skierowanie oprawy na przejście dla pieszych zamiast jak

obecnie na wjazd parkingu, 

6. w związku ze skablowaniem fragmentu linii napowietrznej wzdłuż ul. Koryznowej oraz

kiepskim stanie technicznym słupa energetyczno-oświetleniowego nr 1 przy ul. Koryznowej (przy 

skrzyżowaniu z ul. Wiejską), a także względami estetyki przy świeżo wyremontowanym 

fragmencie drogi, proszę o podjęcie rozmów z PGE Gako właścicielem infrastruktury) na temat 
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przeniesienia punktu oświetleniowego (przyłącze, wysięgnik i oprawa) na sąsiedni slup 

energetyczny nr 13 przy ul. Wiejskiej i następnie demontaż zbędnego już słupa nr 1. 

Proszę o informacje zwrotną czy postulat ten został zaakceptowany przez PGE i jeśli tak to 

jaki jest termin planowanych prac w tym zakresie. 

7. z uwagi na zły stan techniczny (liczne odpryski betonu i wystające skorodowane pręty

zbrojeniowe), a także newralgiczne położenie i bardzo ważną rolę (łączy napowietrzne linie 

elektryczne z kilku kierunków) proszę o zwrócenie się do .PGE (jako właściciela słupa) z 

wnioskiem o wymianę słupa energetyczno-oświetleniowego· nr 28/1 przy skrzyżowaniu 

ul. Walecznych z ul. Ponikwoda (sąsiednia dz. Ponikwoda). Jednocześnie z uwagi na 

umiejscowienie proszę o podjęcie rozmów z PGE w celu wymiany słupa na pojedynczy (dziś ma 

trzy „nogi") i po takiej wymianie przywrócenie istniejących opraw oświetleniowych poprzez ich 

nakierowanie na obie strony wysepki tj. wysięgniki równoległe do jezdni ul. Walecznych. 

Proszę o informację zwrotną czy wniosek ten został zaakceptowany przez PGE oraz w 

jakim terminie planowana jest wymiana tego słupa. 

W odpowiedzi proszę o osobne odniesienie się do każdego z 7 punktów interpelacji wraz ze 

wskazaniem oczekiwanych przeze mnie informacji zwrotnych. Wierzę, że dzięki stosownemu 

zaangażowaniu i przychylności pracowników Zarządu Dróg i Mostów w Lublinie, a także 

skutecznej pracy i przychylnemu nastawieniu ze strony lubelskiego oddziału spółki PGE 

Dystrybucja S. A. już wkrótce stan oświetlenia w tym rej.anie miasta ulegnie znaczącej poprawie . 
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